
Dan, Drustvo, 29. septembar 2016.

OPOZICIONI MINISTRI SPRIJEČILI MOGUĆE ZLOUPOTREBE ČELNIKA
RESORA ODRŽIVOG RAZVOJA BRANIMIRA GVOZDENOVIĆA

Pokušao da podijeli osam stanova mimo zakona

Ministar Branimir Gvozdenović pokušao je suprotno Zakonu o javnim nabavkama da otkupi osam stanova u
Mojkovcu i Plužinama koje bi podijelili socijalno ugroženim građanima, pokazuje dokumentacija u koju je
"Dan" imao uvid. Prema toj dokumentaciji, vrijednost stanovaje oko 300.000 eura.
Gvozdenović je pokušao da na današnji dnevni red Vlade uvrsti dokument kojim bi resor na čijem je čelu
socijalno ugroženim građanima podijelio pet stanova u Plužinama i tri u Mojkovcu. Nakon intervencije
ministara rada i socijalnog staranja i finansija, Borisa Marića i Raška Konjevića, ta tačka dnevnog reda nije
dobila podršku Komisije za ekonomsku politiku i finansijski sistem i neće se razmatrati na današnjoj sjednici
Vlade Crne Gore.
Ministar Boris Marić kazao je u izjavi za "Dan" da je Branimir Gvozdenović pokušao da se bavi poslovima koji
nijesu u domenu njegovog resora, a da se pritom nije konsultovao sa Ministarstvom rada i socijalnog
staranja. Drugi dio problema je, kako navodi, to što je Gvozdenović htio da kupi stanove od Crnogorskog
fonda za solidarnu stambenu izgradnju bez ikakvog tendera, odnosno suprotno Zakonu o javnim nabavkama.
Nakon kupovine stanova htio je da izvrši podjelu. Ovakav potez je sporan i sa stanovišta vremena u kom se
pokušava realizovati, tako da se javlja sumnja u predizborne zloupotrebe. Svakako, ovo je posao koji može
sačekati 15 dana, ali mora biti urađen i po zakonu, istakao je Marić.
On navodi da je Gvozdenović tražio povlačenje sredstava iz kapitalnog budžeta kako bi se stanovi otkupili.
- Ovo je još jedan primjer da se pojedini ministri miješaju u poslove koji nijesu u njihovoj nadležnosti.
Konkretno, Ministarstvo rada je nadležno za pitanja iz domena socijalne politike, a ovo je bilo zadiranje u
naše nadležnosti pojasnio je Marić.
Marić je naveo da je jučerašnja sjednica Komisije za ekonomska pitanja bila tužna, jer je od 21 člana bilo njih
pet. Ističe da se Gvozdenović nije ni pojavio da obrazloži svoje predloge.
Gvozdenović je u materijalu koji je dostavljen Komisiji predlagao da se opštine Mojkovac i Plužine zaduže i
da u saradnji sa Ministarstvom održivog razvoja i turizma, nakon otkupa stambenih jedinica, pokrenu
postupke njihove dodjele, u skladu sa Zakonom o socijalnom stanovanju i lokalnim programima socijalnog
stanovanja.
- Kako je kapitalnim budžetom za program "izgradnja i rekonstrukcija objekata socijalnog staranja" rješavanje
stambenih pitanja socijalno ugroženih kategorija, predviđen iznos od 300.000 eura za otkup osam stambenih
jedinica od Fonda, stvoreni su uslovi da se projekat realizuje, te je neophodno precizirati način prenosa
sredstava iz kapitalnog budžeta odnosno formulisati predlog kupoprodajnog ugovora, kojim će se osam
stambenih jedinica prenijeti državi, a Fondu isplatiti predviđena cijena. U pitanju su stambeni prostori,
raspoloživi i uknjiženi u Upravi za nekretnine Fond je ponudio stambene jedinice u Mojkovcu i Plužinama, po
cijenama od 635 eura po metru kvadratnom, dok je ponuđena cijena za pripadajuće nestambene prostore
površine od četiri do 10 kvadrata po 290 eura navodi se u Gvozdenovićevom materijalu.
U tim dokumentima se pojašnjava da se od Fonda u Plužinama kupuje jedna garsonjera i četiri jednosobna
stana, a u Mojkovcu tri dvosobne stambene jedinice.
Na ovaj način će se dodijeliti osam stambenih jedinica za socijalno stanovanje na sjeveru Crne Gore, gdje je
evidentna potreba za intervencijom države za obezbjeđivanje istih. Shodno članu 12 Zakona o socijalnom
stanovanju, stambeni objekti za socijalno stanovanje izgrađeni ili kupljeni iz sredstava budžeta Crne Gore ili
drugih sredstava koja je obezbijedila Vlada, u skladu sa odredbama ovog zakona, ustupaju se jedinici
lokalne samouprave na čijoj su teritoriji izgrađeni, radi davanja u zakup navodi se u materijalu koji je vladinoj
komisiji dostavio Gvozdenović.
Iz Ministarstva održivog razvoja juče nijesu odgovorili za "Dan" na pitanja vezana za informaciju o kupovini
stanova, kao i zašto nijesu pribavili potrebna mišljenja vezana za Zakon o izgradnji objekata. M.S.
Za šest radnika tražio 78.000
Vladina komisija je povukla sa dnevnog reda i Gvozdenovićev predlog da Vlada da 78.000 eura za
otpremnine bivših radnika preduzeća "Durmitor".
Znači, predlaže se neko trenutno rješenje, a ne sistemsko koje bi bilo primjenljivo za sve radnike. Ovdje se
tražio novac za šest ljudi. Pokušao je da povuče sredstva, pa da se ona vrate iz stečajne mase. Opet je
zašao u sferu Ministarstva rada i socijalnog staranja, jer se mi nijesmo izjasnili oko ovoga. Primjedbe je imalo
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i Ministarstvo finansija. Ovo je samo čišćenje dugova preduzeća "Durmitor" zbog njegove privatizacije,
smatra Marić.
Bez konsultacija podnosi predloge
Komisija za ekonomska pitanja skinula je sa dnevnog reda i Zakon o izgradnji objekata, koji je takođe
predložio Gvozdenović. Taj akt je povučen jer nije bilo ministra da ga obrazloži, a takođe nijesu uzeli potrebna
mišenja na taj akt od drugih resora.
To je jedna praksa koju konstantno ima Gvozdenović. Bez ikakvih konsultacija podnosi predloge zakona.
Konkretno, Zakon o izgradnji objekata je kapitalni akt, koji se mora temeljno uraditi. Ministar nije našao za
shodno da dođe da predstavi taj zakon Komisiji, a nije uzeo mišljenje od Ministarstva rada i socijalnog staranja
koje je dalo veliki broj primjedbi. Konkretno, prema našem mišljenju, taj akt je neuskpađen sa Zakonom o
zaštiti na radu. Takođe, Ministarstvo pravde je imalo primjedbe na kaznene odredbe jer ih nijesu uskladili sa
Zakonom o prekršajima. Ministarstvo unutrašnjih poslova je reklo da nijesu uskladili zakon sa Zakonom o
zaštiti požara. Znači pričinili su čitav set propusta, istakao je Marić.
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ОПОЗИЦИОНИ МИНИСТРИ СПРИЈЕЧИЛИ МОГУЋЕ ЗЛОУПОТРЕБЕ ЧЕЛНИКА РЕСОРА ОДРЖИВОГ РАЗВОЈА БРАНИМИРА 

ГВОЗДЕНОВИЋд • 
Покушао да ПОДИЈели 

осам станова мимо закона 
• у материјалу који је достављен Комисији за економску политику и финансијски систем, у који 
је .. ДaH~ имао УВИД, Гвозденовић је предлагао да се опwтине Мојковац и Плужине эадуже и да 
у сарадњи са Министарством одрживог развоја и туризма, након отнупа стамбених јединица, 
покрену поступке њихове додјеле 
• Овакав потез је споран и са становишта времена у КОМ се покушава реализовати, тако да се 
јавља сумња у предизборне злоупотребе. Свакако, 080 је посао који може саченати 15 дана, али 
мора бити ураћен и по закону - поручио је Борис Марић 
Министар Бранимир Гво-

13.еновнВ покушао је супрот
НО Закону о јавним набавкаыа 
да ОТКУIIИ осам станова у Мој
ковцу и Плужинама које би 
подијелилн социјално yrpo
женим грађанима, показује 
ДOКYMeнтauнja у коју је ,дан" 
имао УВНА. Према тој доку
мекг.щнји, вриједност стано
ваје око 300.000 еура. 
Гво:шеиовнh је покушао да 

иа данашњи дневни ред Вла
де уврсти документ којим би 
ресор на 'Iијем је челу соци
јално угроженим грађанима 
поднјелио пет станова у Плу-

жииама и три у Мојковцу. На
кон интервеицнје министара 
рзда и социјалног старања и 
финансија, Бориса м.рка. 
и Рашка KOlЬe ... b., та т8Ч
ка диевног реда није добила 
подршку Комисије за економ
ску политику и финансијски 
систем и неtlе се разматрати 
на данашњој сједници Владе 
Црие Горе. 
Мииистар Борис Мариtl ка

зао је у изјави за .Дан" да је 
Бранимир Гво:щеиовиll ПОII"),
шао да се бави пословима који 
нијесу у Домеиу њtroвor реС()

ра, а да се притом није консул
товао са Миннстарством рзда 
и социјалиог старања. Други 
дио проблема је, како иаводи, 
то што је ГВОlllеновиtl хтио да 
купи станове од Црноroрског 
фонда за солндарну стамбену 
юградњ у без икаквог тенде
ра, односно сynpornо Закону 
о јавиим набавкама. 

- Накои куповине стано
ва хтио је да изврши по.цјелу. 
Овакав пОТ'Сз је споран и са 
стаиовнuпа времена у ком се 

покушana реализовати, тако 

да се јавља сумља у предиз
борие злоупотребе. Саакако, 
ово је посао који може саче
катн 15 дана, али мора бити 

За wecт радника тражио 78.000 
вnaдмнi КОМ4СИја је noвyкna са ~Г реда" Г80:JДeНO~ 

"""...-дnoг да вnaдa да 78.000 еура за ОIl:реМИI8 6иt~ 
.... _ npoдyэella .дypмкtop •. 

- Зкаоем, npeдnaнe се неко тренутно pjeweњe, а ... см-
CI1IICМO које би 6иno за 
трансио НONЦ за wecт 

na да се она врате мз 

урађеи и по закону - истакао 
је Мариl't . 
он иаводн да је Гвоздено

вић тражио повлачење сред
става кз кanиталног буuета 
кaw би се станови иrкупили. 

- ово је још једШl примјер 
да се ПОЈедиНИ министри ми

јешају у послове који иијесу 
у њиховој надлежности. Кон
кретно, Миинстарство рада 
је надлежно за пllТања и'з до
меиа социјалне полlfn1ке. а 
ов.о је било 38Д1tpaњe у иаше 
иадлежности - појаснио је 
Марић. 

Мариtl је иавео да је јуче~ 
рашња сједница Комнсије за 
екоиомска IIИТања бма ту
жна, јер је од 21 9Лаиа бмо 
њих пет. Истиче да се Гво
зденовиtl кнје ни појавио да 
образложи своје предлоге. 
Гвоодеиовнllје у материјалу 

lOOји је достављен Комисији 
предлагао да се опшmне Мој
ковац и Плужине задуже и да 
у сарадљн са Микнстарством 
одржнвог развоја н туризма, 
иакои откупа стамбених је
диница, покреиу поступке 

њихове додјеле, у складу са 
Закоиом о социјалном стано
ваљу и локалним програмима 

социјалног становзња. 
- како је кanlПалннм буuе

том за проrpaм "изrpадња и 

реkDнструкција објекага СОЦИ· 
јалиог стараља" - рјешавање 
стамбеиих питан.а социјалио 

yrpoжеllИХ катеroрија, пред
виђен изиос од 300.000 еура 
за откуп осам стамбеиих је
ДКНИIЏ1 од Фонда, створени 
су услови да се пројекат ре
ализује, те је иеопхолио пре
цизиparn иачии преиоса сред

става из кanиталиог буџета, 
одиосно формулисати 
предлог купопродај
ног yroвора, којим 
l'tе се осам стамбених 
једииица преиијети 
држави, а Фонду ис-

1U1311ПИ предвиђена 
цијена. У питању су 
стамбени просто
ри, раСПQ/lОЖИВИ и 

укњкжени у Упра

ви за IIекретниие. 

Фонд је поиуд.ио 
стамбене једиии
це у Мојковцу и 
Плуж:кнама, по 
цијеиама од 635 
еура по метру 

квадратиом , док је по
нуђена цијеиа за I1РИ
палајуl'tе нестамбене 
просторе површиие од 

четирн до 1 О квадрата 
по 290 еура - наводи 
се у Гвоодеllовиtlе
ВON материјалу. 
у тим докумеити-

ма се rюјашњава да 
се од Фонда у Плу
ЖIIнама купује једиа 
гарсоњера и 'leТR

ри једиособна СТ8-

НАЛОГ ОСНОВНОГ СУДА У ПОДГОРИЦИ 

,-

из СДП-а поручу ЈУ 

._~ _G._ .... 1t 

начин се доди-

јелmи осам стамбених jeДlI
ница за социјално становзње 
иа сјеверу Црне Горе. г.цје је 
евидеmна потреба за иmeр
венцијом државе за обез
бјеђивање иC11lX. Схадио 
9Лану 12 Закоиа о социјал
иом CТЭllOвзњу. стамбеllИ 
објекти З<I СОЦllјзлно ста
иовање изграђени ми 
куruъeии из средстава 

буџета Црие Горе или 
других средстава која 
је обезбиједила Влада, у 
склацу са одредбама ов.ог 

эакоиа, уступају се јединицн 
локалне самоуправе на чијој 
су териroрији И'Зграђеии , ради 
давања у закуп - наводи се у 

материјалу који је 8Jlвдиној 
КОNисији доставио ГIIoзде
иовиl't. 

ИЗ Мниистарства одр
живог развоја јуче нијесу 
oдroвopMH за ,ЈЈ.ан" на 

питања везана за информа
цију о куповннн стаиова, као 
И 3ЗШТО иијесу прибавЮ1И 
потребна мишљења везана за 
Закои о изградњи објеката. 

М.С. 

АНБ да достави споразум Љекарима повеflати плате 
Судија Основног суда у Подгорицн Симо 

Рашовиli наложио је Агенцији за иационал
ну без6јеДIIОСТ (АНЕ) да у року од 15 дана 
суду достави тајни споразум између АНБ-а 
11 МИllистарства. унуграшњих DОСЛОва. У 
питању је споразум који омогућава тајним 
агентима неоrpaНИ'lен и сталан приступ 

личним и другим подацима који се иалазе у 
електронској бази МУП-8. 
Судија је, како пише портал Внјести, не

давно вратио иа почетак поступак по тужби 
МАНС-а против МУП-а и АНБ-а. То је ура
ђеио на зaxtjев АНБ-а, чији IlредставllИЦИ су 
тражили да се укључе у поступак. 

АНБ је тражио да се као посебно правио 
лице укључи у процес, јер су до сада у по
ступку бми само МАНС и држа.аа., која је 
заступала интt:ресе МУп-а. 
из МАНС-а су поднијели тужбу против 

МУП-а и АНБ-а, тражеtlи да се споразум 
прогласи ништавим. Држааа, међутим, не 
види нншта СПОР"О у томе и наводи да је ту
жбени захтјев HeoCIIOвaн. Heu.rro слично твр-

де и у АНБ-у, lIа80дећи да су све радили по 
закои у. 

У туж6и МАНС-а пише да је споразумом , 
од фебруара 2014. roдиие, службеницима 
АНБ-а омогућеио да по СОПCТ1lеиој процјеии 
преузимају податке о држав.љанству, ли'lиим 
картама. пребивалиuлy, бирачком списку, 
матИ'Ulим бројевима. вознлима ... Додаје се 
и да иачин на који службеници АНБ-а при
ступају ли'lним подацима грађана, нс смије 
остати тајан јер се ради о процедури која мо
ра обезбиједити мииимум заштите од злоу
потреба. 
- Објављнваље иачина "а који службеници 

АНЕ-а приступају личним подацима грађа
иа у обављаљу .пужиости , ие може угрозити 
остварнвање функције Агенције,јер грађанн 
морају знати на који наЧИII и када би могли 
доћи У ситуацију ла АНБ обрађује њихове 
личне полатке. Споразум је cynpoтaн Уставу 
и Европској коивеlЩИји за зaшnny људских 
права - наводи се у тужби . 

М.С 

Кандидат за посланиkЗ сдп 
Адиа .. етркковнЬ ()l!f~нио је 
да је јасно због чега ДlIС-у не 
треба добар 3.ЦрЗflC1Ћeни систем 
Н универзитет, с обзиром на то 
да се њихова .цјеца не ШtcOЛYју 
у Цриој Гори, а фамилнје им се 
не лијече 'Ј иашим болницама 
већ у ииocrpaниlol kIlИIIикама. 
СоцијалдеNО~ка па~а је 
уочи ванредне СЈСднице t.К)'n

штине подсјетила да су преДl1о
ЖИ1IН И3Nјене Закоllа озарал.амз 
у јавИОN сектору, којима траже 
смањење rmЗТ8 функциоиери
ма, а повеhање радНИЦИNа. 

- Јасно је да на једноЈ стран" 
нмате нас, а на ApyroJ страни 
њих. Јасно је да они мисле да 
држава и добро ове државе при
падају само њима, дo~ оне иа 
lФјИNа би ова држава требало 
да почива онн само понижава

ју - иавео је СтрИКО8нtI. 
кандидат за посланика сдп 

Тужиоцима 300 еура повиwице 
Jy.ncмe м В)U08CКt 3aPaДf специјалних тужмлаца. у оджх:у 

на ЈУН. nopacne су у F1ЮCieмY за више од зоо еура. noнaзује ЭВ<I
ничан И38јewтaј о эарадама тyжиnaцa. Тамо је гnaвнм cneцијanнм 
тyжмnaц .. ..-jt н.n.ъ 'Ј itIIГ)"CТY примио 2.405 еура, што је 
за 2ЭЭ еура вмше у 0/J1f0C'f на јун. иа.аа N'f је о6рачуната нето ма
та у износу 2.172 еура . како npetЮCМ l1Of1ТaII Aнatiмтмнa. највеће 
nOeeI\aЊe зараде ммала је cneцијitl1Нi1l)'1+11ffeJbКOi ...,... Рк
_а чија је мата nopacлa са jyнcиtx 1.873, на 8III')'CJOВCММX 
2.577 еура. ТО је уједно ~ зарада у Cneцмjanнoм тyжм.nа
wтey. Гna.tм тужмлац Катмм1'l, по )"С1'З1ЬеНој npaнcм 'Ј Cneцмјал
мом тyжмnauney, ТI!М је четврти по висмж 3aPiдe'. дом Нiljмaњy 
l'!МfY IМI cneцмjanнм тужмлац с.. ч."........ - 2.27" ђ'Рс1. 
nмe изнад 2.500 .,.. .... _ "с_ј .. "'",..,. ... сто
Ј8МИ8......,.2.555еураи ..... с~2.5'1 еуро. 

Иваи ByjOBKIi истакао је да је 
СДП прелложио измјене Закона 
озврадама у jaвHON сектору, мо
mвисан п~м да се измије
ни оно urro Је дпс kDрумпира
ио'" пармалектарном већином 
усв.ојио, а тиче се повеhaњa за-

рада искључиво функционери
ма од 50 до 100 одсто. Назео је 
да је то недопустиво с обзиром 
иа социјално, економско и фи
нансијско стање у којем се на
лази Црна Гора. М.С. 
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ПОДНЕСЕНА НРИВИЧНА ПРИЈАВА ПРОТИВ МАРКА 
5АРОВИЋА (26) ЗБОГ YЧE\lffiА НА CWAНИМ РАТИWТИМА 

Ратовао за Доњецк, 
завршио Ј затво 

ОТАЦ ДЈЕЧАКА ВД ПРОСВЈЕТНОЈ ИНСПЕКЦИЈИ ПРИЈАВИО УПРАВУ 
ОСНОВНЕ ШКОЛЕ У СПVЖУ ЗБОГ ЗАТдWКАВАЊА ТУЧЕ И НЕМАРА 

Претученог ћака 
оставили 6ез помоћи 

ПРЕДИЗБОРНИ ПЕРИОД ОБИЉЕЖЕН НЕТРАН 
СПдРЕНТНОШЂУ ТРОШЕЊд ДРЖАВНИХ ПАРА 

· ·1061. 

НОСИЛАЦ ЛИСТЕ СРПСКЕ СТРАНКЕ МИЛОВАН 
ЖИВКОВИЋ У ИНТЕРВЈУУ ЗА .дАН· САОПШТИО 
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ИВИЦА СТДНКОВИЂ КАЗАО ДА ЂЕ ТУЖИЛАШТВО РЕАГОВАТИ 
НА НАВОДЕ О ПРЕДИЗБОРНИМ МАНИПУЛАЦИЈАМА 

Испитујемо четири пријаве 
за изборне зnоупотреtе, "й 
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